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Referat af styrelsesmødet den 6.3.2023 kl. 9:00-12:00 

Referent: Thomas 
Ordstyrer: Lene 

Mødeleder: Lone 
Til stede: Steen Agersø, Lone Clemmensen, Lene Kingo Laursen, Gitte Storm 

Henriksen, Susanne Mortensen, Tea Wagtberg Rasmussen. 
Tids-

punkt 

Punkter Resultat 

8.00-
9.00 

Samtale med skolechef i Svendborg 
Kommune Kathrine V. Hüttel. Se invitationen 

efter dagsordenen. 

Mødet blev afholdt efter 
planen. 

9.00 1. Godkendelse af dagsorden Dagsorden blev godkendt 

9.05 2. Godkendelse af referat fra d. 6.2.2023  Referatet blev godkendt 

9.06 
 
 

 
 

3. Opfølgning på igangværende arbejdet 
med: 

• Orientering om datoer til møde med 

skolechef Peter Fårup Langeland.  

 
 

 
 

 
• Dialogmødet før generalforsamlingen. 

 
 

 
 

 

 
• Internatet torsdag og fredag d. 20. og 

21. april. opfølgning på aftale om hvor 
vi afholder det. 

 

 
 
Lone orienterede om at 

datoen for mødet med Peter 
lå for tæt på hans 

ansættelse. På den 
baggrund forsøges en 
senere dato aftalt. 

 
Der er kommet en hel del 

tilmeldinger til dialogmødet 
inden generalforsamlingen. 
A, V, K, og SF er 

repræsenterede fra Børne 
og unge udvalget 

Svendborg og fra Langeland 
 

Det blev aftalt af afholde 
internatet lokalt på kredsen. 

 

 
9.20 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 

4. Kredskontoret 

 

Indkommende forslag til 
generalforsamling.  

• 1. redaktionelle rettelser til Særlig 

Fond fra Lone Clemmensen. Modtaget 
28. feb. 2023. Forslaget er vedlagt 
som bilag. 

 

 
 

 
 

 

 

 
 

 
Lone og Johanna har læst 
vedtægterne for særlig fond 

igennem og fundet at Særlig 
Fond skal skrives med Stort. 

Det skal rettes. Lone er i 
gang med at afklare om 
dette skal behandles på 

generalforsamlingen eller 
om det kan gøres 

administrativt. 
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9.50 

• 2. Forslag om budget udvidelse med 
en pulje på 500.000 kr. fra Øhavets 

Lærerkreds formue. Øhavets 
Lærerkreds formue er på 3.6 samt 

udlånet midler til Særlig Fond. Forslag 
fra Lone Clemmensen. 

         Forslag vedlagt som bilag. 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

• I arbejdstidsaftalen for Langeland, har 
vi et møde for alle partere i feb. Vi 
skal drøfte hvad vi som styrelse gerne 

vil med mødet. 
 

Lone orienterede om 
baggrunden for forslaget om 

at afsætte en pulje fra 
Læserkredsens formue, som 

medlemmerne af kredsen 
kan søge om til projekter og 
indsatser, der fremmer 

medlemmernes 
pædagogiske og 

økonomiske interesser.  
Styrelsen drøftede forslaget. 
Der var enighed om, at 

støtte forslaget og det blev 
besluttet. Forslaget skal 

motiveres og forklares på 
generalforsamlingen. Og 
sættes til afstemning. 

 
 

Flg. emner vil blive sat på 
dagsordenen ved 
pågældende møde. 

Gennemgang af A20- 
Lokalaftalen. herunder det 

udvidede UV begreb og 
pausetid. 

 
10.00 
 

 

 
5. TR/AMR -arbejdet   

• TR-mødet d. 20.3.23. Vi følger op på 

planlægningen  

 
 
Emnet, hvordan bliver 

lærerne involveret i skolens 
udvikling og rammerne 

omkring UV er på mødet. 
Mødet startes med at 
lærerne sparer med 

hinanden om, hvordan det 
går med at engagerer og 

involverer lærerne. I 
Svendborg sættes der 
herudover fokus på 

videndeling. Styrelsen 
drøftede om der på 

skolerne, internt foregår 
reel vidensdeling. Hvordan 

der videndeles i 
skolesystemerne i Øhavets 
Lærerkreds. 

 6. Ukraine. Intet til punktet Kommunerne har stadig 
ikke fået penge fra staten til 

opgaven med at undervise 
Ukrainske flygtninge. 
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10.15 7. FH. Orientering fra møder i FH-bestyrelse. 
 

Lone orienterede om 
arbejdet i FH. 

 
10.25 

 
8.  Skolepolitisk arbejde 

• Inklusionsundersøgelsen Nyhedsbrev. 

 
 

 
 

• Opfølgning på møde med 

forvaltningen i Svendborg om 
Rambølls rapport samt vores 
undersøgelse. Vi skal have en 

drøftelse her på mødet om hvilke 
tiltage vi vil arbejde med. 

 
 

Inklusionsundersøgelsen er 
blevet lagt på kredsens 

hjemmeside så alle kan 
kigge med. 
 

Lone orienterede om 
inklusionsundersøgelsen og 

om møde med forvaltningen 
om Rambølls rapport og 
vores undersøgelse. 

Styrelsen drøftede emnet og 
kom frem til flg. emner de 

vil arbejde videre med. 
• Lærerinvolvering og 

kobling til A20,  

• PPR’s 
decentralisering,  

• at det bør være 
lærere der er nr. 2 
voksne i en klasse 

• Kompetenceudvikling 
• Eleverne ved ikke 

hvad mangfoldige 
læringsmiljøer er. 
 

Styrelsen vil sætte sig ind i 
”Barnets reform”. 

 

 9. Særlige medlemsgrupper. Intet til 

punktet 
 

Der planlægges møder med 

BH klasselederne og med 
vejlederne. Det overvejes at 
planlægge møder med 

lærere, der skal føre til 
prøve til næste år. 

10.50 10. Det forpligtende kredssamarbejde, 
alle områder.  

Pædpolfo: Næste møde er 
aflyst. 

Arbpolfo: Møde planlagt i 
maj. 
Fagpolfo: der arbejdes med 

en ny organisering af det 
forpligtende samarbejde. 

 
 

 
11.00 
 

11. Overenskomst/arbejdstid/-
kommunerne. 

 
• 1. maj OK 24. Vi har bestilt musik. 

Thomas laver flipover med forskellige 

 
 

 
Styrelsen blev orienteret. 
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11.10 

overskrifter, disse bliver hængt op på 
1.sal. Han laver fortrykte sedler hvor 

man kan skrive sine krav. Man hæger 
så sit kravforslag hvor man tænker 

det hører hjemme.  
• Vi skal også drøfte hvem der står for 

de forskellige praktiske ting på dagen. 

Servering af bl.a. øl, pølser, aktiviteter 
for børn, klargøring af lokale og 

gården mm.  
• Regelforenkling og afbureaukratisering 

i forbindelse med de kommende 

budgetlægninger i kommunerne.  
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
Blev ikke behandlet. 

11.45 
 

12. Kommunikation 
• Nyhedsbrev marts. Deadline fredag d. 

24.3.2023. Hvem skriver hvad? 

 
Blev udsat til næste møde. 

11.50 13. Regnskab og budget. 
 

Udsat. 

11.55 14. Punkter til næste møde. Udsat. 

11.58 15. Eventuelt. Udsat. 

 

 


